
 

 

 
434 37 Most, Budovatelů 2532 

 

 

U S N E S E N Í 
 ze 119. řádného jednání 

Předsednictva 

Hospodářské a sociální rady Ústeckého kraje, z. s. 
 

dne 12. 6. 2024 od 10:00 hodin v prostorách Restaurace Benedikt Most 
 

 
PROGRAM:  
 

Zahájení a úvodní slovo 
Gabriela Nekolová, předsedkyně HSR-ÚK 
 

1. Kontrola plnění usnesení Předsednictva a Sněmu  Příloha č. 1 (elektronicky) 
předkládá E. Kovaříková, tajemnice HSR-ÚK 
 

2. Informace o hospodaření    Příloha č. 2 (elektronicky i tištěná) 
předkládá E. Kovaříková, tajemnice HSR-ÚK 
 

3. Aktuální vývoj v procesu transformace 

předkládá J. Nedrdová, vedoucí oddělení transformace regionu, KÚÚK; A. Pilná, konzultantka pro Ústecký kraj, Oddělení RESTART, MMR; 
G. Nekolová, předsedkyně HSR-ÚK 

 
4. Informace o přípravě a realizaci projektů  

  předkládá G. Nekolová, předsedkyně HSR-ÚK 
 

5. Informace o akcích a platformách HSR-ÚK 
  předkládá G. Nekolová, předsedkyně HSR-ÚK; E. Kovaříková, tajemnice HSR-ÚK 
 

6. Informace členských organizací / Informace z výborů, komisí, pracovních skupin a dalších platforem 
  předkládají zástupci členských organizací 
 

7. Různé 
 

Závěr (předpoklad 12:00) 

 
ZAHÁJENÍ 
Jednání zahájila předsedkyně HSR-ÚK G. Nekolová a přivítala všechny účastníky, členy Předsednictva i stálé hosty – 
D. Kadečku, RHSD ČR; J. Nedrdovou, KÚÚK; A. Pilnou, RE:START; M. Kuželkovou, TAČR. Konstatovala, že na jednání 
je přítomno 14 členů Předsednictva a 7 delegátů na základě plných mocí, zastoupeny jsou všechny tripartitní složky 
a Předsednictvo je usnášeníschopné.  
G. Nekolová požádala Předsednictvo HSR-ÚK o schválení doplnění programu v bodě Různé týkající se nominace delegátů 
HSR-ÚK do Správní rady Podkrušnohorského technického muzea, o.p.s. Program byl následně schválen v tomto 
upraveném znění.  
 
 
 



 

 

K BODU 1: Kontrola plnění usnesení 
 

E. Kovaříková informovala účastníky o plnění jednotlivých usnesení Předsednictva. Více viz Příloha č. 1 - Kontrola plnění 
usnesení. G. Nekolová doplnila, že již vzniká pracovní skupina vládního Výboru pro regionální politiku, která bude řešit 
socioekonomické dopady energetické transformace. Prozatím však nebyla z MMR doručena zpětná vazba k naší žádosti 
o zařazení HSR-ÚK do toho výboru. A. Pilná, RE:START, potvrdila informaci o vznikající pracovní skupině a přislíbila 
intervenci ve věci zařazení HSR-ÚK do jejího složení. 
 
 

Usnesení: 5/P/24 Kontrola plnění usnesení 
Předsednictvo HSR-ÚK  
 

I. bere na vědomí kontrolu plnění usnesení z předchozích jednání HSR-ÚK. 

Hlasování:  21  pro    0 proti      0 zdržel se 
Usnesení    schváleno   neschváleno       
 

 
K BODU 2: Informace o hospodaření 
E. Kovaříková přednesla zprávu na základě předloženého materiálu viz Příloha č. 2 – HSR čerpání rozpočtu celkem ke dni 
2024_05_29. G. Nekolová doplnila, že byla schválena 2. monitorovací zpráva projektu H2CE bez výhrad a bude proplacena 
v plné výši. Deklarovala, že je velmi pečlivě sledováno a řízeno cashflow v souvislosti s realizací běžné i doprovodné, včetně 
projektové činnosti. 
 
Usnesení 6/P/24: Informace o hospodaření 
Předsednictvo HSR-ÚK  

I. bere na vědomí informaci o hospodaření k datu 29. 5. 2024.  
 
Hlasování   21 pro    0 proti      0 zdržel se 
Usnesení    schváleno   neschváleno       

 
        

K BODU 3: Aktuální vývoj v procesu transformace regionu 
Na úvod tohoto bodu proběhla diskuze k projednávání strategických projektů „Těžba Lithia na Cínovci“ a „H2 Triangle“ na 
jednání RSK ÚK. Vzhledem k faktu, že společnost GEOMET s.r.o. nepředložila ani Ústeckému kraji, ani HSR-ÚK jasně 
deklarované socio-ekonomické přínosy tohoto projektu, a protože od prezentace společnosti na jednání HSR-ÚK uběhl již 
skoro rok, bylo Předsednictvem jednomyslně odsouhlaseno, že na příští jednání budou zástupci společnosti GEOMET s.r.o. 
přizváni, aby projekt a související dokumenty opětovně představili. 
J. Nedrdová, vedoucí oddělení transformace, KÚÚK, představila novinky v rámci Operačního programu Spravedlivá 
transformace, více viz Příloha č. 3 – OPST_KUUK.  
A. Pilná, konzultantka pro Ústecký kraj, Oddělení RESTART, MMR, informovala o Strategii RE:START, více viz Příloha č. 
4 - Prezentace RESTART_HSR ÚK 12.06.24.  
Následovala debata k nastavení koheze a rozpočtového určení daní v České republice. Bylo bohužel shodně konstatováno, 
že pro Ústecký kraj z důvodu podmínek přerozdělování finančních prostředků v rámci RUD či realizace kohezních nástrojů 
neplyne do Ústeckého kraje takové množství finančních prostředků, kolik by náš region potřeboval na jeho rozvoj a řešení 
ekonomického a sociálního znevýhodnění. J. Schiller doplnil, že on osobně se snažil o změnu RUD, nicméně to nebylo 
možné přes nesouhlas ostatních regionů v rámci Asociace krajů. 
 
Usnesení 7/P/24: Aktuální vývoj v procesu transformace regionu 
Předsednictvo HSR-ÚK 
 

I. bere na vědomí informaci J. Schillera, hejtmana ÚK; J. Nedrdové, vedoucí oddělení transformace regionu, 
KÚÚK; A. Pilné, konzultantky pro Ústecký kraj, Oddělení RESTART, MMR, a G. Nekolové, předsedkyně HSR-
ÚK, o aktuálním vývoji v procesu transformace regionu. 

 
Hlasování:   21  pro      0 proti      0 zdržel se   
Usnesení    schváleno   neschváleno       

 
K BODU 4: Informace o přípravě a realizaci projektů 
G. Nekolová podala stručnou informaci k realizovanému projektu H2CE. Následně informovala, že HSR-ÚK je součástí 
projektového partnerství strategického projektu RUR nositele UJEP. Tento projekt byl již schválen RSK ÚK i Výběrovou 
komisí OP ST. Na základě per rollam schváleného usnesení HSR-ÚK je podepsaná taktéž partnerská smlouva. V současné 



 

 

chvíli je každým dnem očekáváno vydání právního aktu o přidělení dotace. Následně uvedla, že HSR-ÚK je taktéž součástí 
partnerského konsorcia strategického projektu Green Mine nositele Sev.en Inntech a.s. Tento projekt byl schválen na RSK 
ÚK, nicméně ještě čeká na projednání ve Výběrové komisi OP ST. V případě kladného stanoviska tohoto orgánu bude 
Předsednictvo HSR-ÚK požádáno o per rollam schválení partnerské smlouvy i k tomuto projektu. Jako poslední 
G. Nekolová zmínila přípravu projektu do výzvy OP ST s názvem „Rozvoj vodíkových údolí – Ústecký kraj“. V rámci tohoto 
projektu bude HSR-ÚK nositelem, příprava projektu proběhne v prázdninových měsících. O vývoji ve všech projektech bude 
Předsednictvo průběžně informováno (osobně či on-line). Více informací k této výzvě: https://opst.cz/dotace/54-vyzva/.  
 
Usnesení 8/P/24: Informace přípravě a realizaci projektů 
Předsednictvo HSR-ÚK  

I. bere na vědomí informaci o přípravě a realizaci projektů H2CE, RUR, Green Mine, Rozvoj vodíkových údolí; 
II. bere na vědomí probíhající přípravy Partnerské smlouvy strategického projektu Green Mine nositele Sev.en 

Inntech a.s. 
 
Hlasování    21  pro    0 proti      0 zdržel se   
Usnesení    schváleno   neschváleno       

 
K BODU 5: Informace o akcích a platformách HSR-ÚK 
E. Kovaříková uvedla informace k proběhlým akcím a platformám realizovaným či spoluorganizovaným ze strany HSR-ÚK: 

• Akce 
- 8. Podnikatelské fórum Ústeckého kraje – 27. 5. 2024 - https://forumusteckykraj.cz/podnikatelske/  
- 8. ročník Ceny hejtmana za společenskou odpovědnost, uzávěrka přihlášek a dotazníků je dne 17. 6. 2024; - 

http://www.hsr-uk.cz/ani-letos-nesmi-chybet-vyhlaseni-souteze-cena-hejtmana-za-spolecenskou-odpovednost/  
- Webinář k nástroji "Integrační pracovní místo" a dalším opatřením Aktivní politiky zaměstnanosti - 12. 6. 2024 

• Platformy 
- Vodíková platforma Ústeckého kraje:  

o jednání platformy – 26. 4. 2024; 
o vyjednávání výzvy na strategické plánování ve vodíku, viz výše uvedená výzva „Rozvoj vodíkových 

údolí“; 
- Platforma „Voda v Ústeckém kraji“: 

o jednání platformy – 18. 4. 2024; 
o workshop „Zkušenosti ze zimních povodní 2023 – 2024“ – 31. 5. 2024; 

- Výzkumně-vzdělávací platforma Ústeckého kraje: 
o vyjednávání výzvy na podporu vědy a výzkumu; 

- Platforma průmyslníků Ústeckého kraje: 
o bylo připraveno jednání platformy se žádostí o účast zástupců Hospodářského výboru PSP ČR, 

nicméně nikdo ze zástupců tohoto výboru nepřijal pozvání; jednání tedy bylo zrušeno. 
 

 
Usnesení 9/P/24: Informace o akcích a platformách HSR-ÚK 
Předsednictvo HSR-ÚK  

I. bere na vědomí informaci o akcích a platformách HSR-ÚK. 
 
Hlasování    21  pro    0 proti      0 zdržel se  
Usnesení    schváleno   neschváleno       

 
 
K BODU 6: Informace členských organizací/informace z výborů, komisí, pracovních skupin a dalších 
platforem 
M. Andrt informoval, že bylo realizováno jednání k dopravní situaci v okresu Litoměřice, a to přímo s panem ministrem 
dopravy, zástupci ŘSD a SŽ. Uvedl, že je nutné zanést záměry tohoto regionu v oblasti dopravy do ZUR. Následně budou 
tyto záměry v komplexních souvislostech ze strany centrálních orgánů.  
Následně M. Andrt hovořil o komplikované situaci spojené s vyhlášením zón záplavového území. Přestože došlo k dohodě, 
že v některých lokalitách zóna vyhlášena, pokud Povodí samo nestáhne žádost o vyhlášení, nemůže tak Ústecký kraj tyto 
zóny nevyhlásit. J. Schiller uvedl, že jsou realizovány kroky k domluvě s Povodním Labe. 
J. Aster připomněl, že je urgentní vyřešit problematiku Labe ve městě Děčíně, neboť z důvodu absence řešení v této oblasti 
je mnoho let zablokováno územní plánování. J. Schiller přisvědčil, že si je této situace vědom. 
 
 

https://opst.cz/dotace/54-vyzva/
https://forumusteckykraj.cz/podnikatelske/
http://www.hsr-uk.cz/ani-letos-nesmi-chybet-vyhlaseni-souteze-cena-hejtmana-za-spolecenskou-odpovednost/


 

 

 
 
Usnesení 10/P/24: Informace členských organizací/informace z výborů, komisí, pracovních skupin a dalších 
platforem 
Předsednictvo HSR-ÚK 

I. bere na vědomí informace členských organizací / Informace z výborů, komisí, pracovních skupin a  
       dalších platforem. 

 
Hlasování:    pro  21    proti       zdržel se   
Usnesení    schváleno   neschváleno       

 
 

K BODU 7: Různé                                                                      
G. Nekolová informovala, že všem členům Správní rady Podkrušnohorského technického muzea, o.p.s skončilo funkční 
období. Navrhla, aby byly schváleny nominace za HSR-ÚK v počtu dvou osob, jmenovitě G. Nekolovou, předsedkyni HSR-
ÚK, a R. Kozáka, ředitele komunikace a vnějších vztahů Severočeských dolů, a.s. Následně požádala aby byly potvrzeny 
nominace za ostatní zakladatelské organizace v tomto znění - Spolek severočeských havířů: V Vozka, místopředseda 
HSRM; L. Čížek, člen Spolku severočeských havířů; M. Vavroch, ředitel Oblastního muzea a galerie v Mostě, p.o.; 
Hospodářská a sociální rada Mostecka: R. Slabák, ředitel Hlavní báňské záchranné stanice Most; H. Aulická Jírovcová, 
členka HSRM; Město Litvínov: R. Kysela,  M. Bareš. K návrhům nominací za HSR-ÚK ani k nominantům navrženým za 
ostatní zakladatelské organizace nebyla vznesena žádná připomínka.  
 
Usnesení 11/P/24: Nominace delegátů HSR-ÚK do Správní rady Podkrušnohorského technického muzea, o.p.s 
Předsednictvo HSR-ÚK  

I. bere na vědomí informaci o skončení funkčního období všech členů Správní rady Podkrušnohorského 
technického muzea, o.p.s. 

II. schvaluje nominaci zástupců HSR-ÚK do Správní rady Podkrušnohorského technického muzea o.p.s. v počtu 

dvou osob, jmenovitě: 

- Mgr. Gabrielu Nekolovou, předsedkyni HSR-ÚK, 

- Ing. Rudolfa Kozáka, ředitele komunikace a vnějších vztahů Severočeských dolů, a.s. 

III. bere na vědomí nominace ostatních zakladatelských organizací v následujícím složení:  

- Spolek severočeských havířů 

o Ing. Vlastimil Vozka, místopředseda HSRM, 

o Ing. Ladislav Čížek, člen Spolku severočeských havířů, 

o Mgr. Michal Vavroch, ředitel Oblastního muzea a galerie v Mostě, p.o. 

- Hospodářská a sociální rada Mostecka: 

o Ing. Radim Slabák, ředitel Hlavní báňské záchranné stanice Most, 
o Ing. Hana Aulická Jírovcová, členka HSRM, 

- Město Litvínov 

o Ing. Robert Kysela, 

o Martin Bareš. 

IV. pověřuje G. Nekolovou, předsedkyni HSR-ÚK, k písemnému souhlasu s navrženými nominacemi. 

V. ukládá nominantům za HSR-ÚK průběžně informovat Předsednictvo HSR-ÚK o aktivitách Správní rady 
Podkrušnohorského technického muzea, o. p. s. 

 
Hlasování   21  pro    0 proti      0 zdržel se 
Usnesení    schváleno   neschváleno       

 
 

Závěr 
G. Nekolová všem poděkovala za účast, konstruktivní diskusi a spolupráci. Popřála všem krásné léto a následně ukončila 
jednání.  
 
 
Zapsala: Edita Kovaříková, 13. 6. 2024 v Mostě 
Ověřila: Mgr. Gabriela Nekolová, 13. 6. 2024 v Mostě 
 
 


